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Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed : Üllar Ahi, Karille Bergmann ja Kadri Kõiv. 
Koosolekul osalesid kutsututest: Antsla Gümnaasiumi direktor Katrin Martinfeld, Kuldre Kooli 
direktor Andrus Kompus, Antsla Muusikakooli direktor Jaan Tamm, kultuuri- ja 
noorsootööspetsialist Merle Tombak, vallavanem Avo Kirsbaum, Antsla Kultuuri- ja 
Spordikeskuse töötajad Kaili Kalle ja Tanel Puura, Tsooru Rahvamaja juhataja Kalle Nurk ning 
volikogu liikmed Merike Prätz ja Raivo Vallner.

Komisjoni liikmed kinnitasid 6. punktilise päevakorra.

Päevakord:

1. Antsla Gümnaasiumi direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast
Ettekandja: Katrin Martinfeld, Antsla Gümnaasiumi direktor

2. Kuldre Kooli direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast
Ettekandja: Andrus Kompus, Kuldre Kooli direktor

3. Antsla Muusikakooli direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast
Ettekandja: Jaan Tamm, Antsla Muusikakooli direktor

4. Informatsioon Antsla valla noorsootöö kvaliteedi välishindamisest
Ettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist

5. Ettepaneku, Antsla valla kultuuri- ja rahvamajade ühise juhtimise alla viimiseks, arutelu
Ettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist

6. Informatsioon



1. Antsla Gümnaasiumi direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast

Ettekandega esines Katrin Martinfeld, Antsla Gümnaasiumi direktor.
Antsla Gümnaasiumi õpilaste nimekirjas on täna hommikuse seisuga 318 õpilast. 
2019/2020 õppeaasta alguses oli see arv 285 õpilast. Kõige suurem muudatus on toimunud 
põhikooli osas. 1. klassi tuleb 34 õpilast, seega saab põhikoolis olema üks klassikomplekt rohkem 
võrreldes eelmise õppeaastaga. Juurde on tulnud õpilasi ka 3.-, 4.-, 5.- ja 8. klassi.
Kevadel lõpetas 9. klassi 19 õpilast. Gümnaasiumi lõpetas 15 õpilast, alustab 21 õpilast.
Kuna lisandus üks klassikomplekt, võeti tööle üks õpetaja Tiina Tirgo, kes on inglise keele õpetaja 
põhikooli osas ja kes hakkab 4B klassi klassijuhatajaks. 
Tööle tuleb uus sotsiaalpedagoog Teri Voomets.
Kasvanud on erivajadustega laste arv. Koolis on tugiisikutega lapsi ja nüüd astub 1. klassi õpilane, 
kellel juba on tugiisik. Suurenenud on õpilaste arv, kellele on määratud üks ühele õpe, osalise 
ajaga erinevaid õppevorme, tugisüsteeme. 
Õppetöö korraldamine on läinud tunduvalt keerulisemaks.
Praegu on ühe klassikompleti õpetaja palgaraha eelarves puudu. Sellest on teadlikud nii 
vallavanem, kui ka Antsla valla pearaamatupidaja. Peame leidma lahenduse.
Kooliaasta algab tavapäraselt ja kõik lapsed tulevad kooli. Kui peaks juhtuma, et mõni õpilane 
haigestub, siis lahendus leitakse juhtumipõhiselt - kogu perekond jääb eneseisolatsiooni, selle 
õpilase klassikaaslased jäävad eneseisolatsiooni, sõltuvalt õpilaste vanusest. Terviseamet ütleb, et 
1. ja 2. klassi õpilased ei pea koju distantsõppele jääma, aga kui on tegemist vanemate, kui 6. 
klassi õpilastega, siis peab distantsõppele (2 nädalaks) jääma kogu klass.
Kõiki olukordasid me ette ei näe. 
Vahetundide ajal on õpilastel kohustus viibida õues. Jälgitakse, et õpilased peseksid käsi ja peaksid
kinni Terviseameti poolt hetkel kehtestatud nõuetest.

Margus Klaar: Kas õpilaskodu läheb kasutusse?
Katrin Martinfeld: Kõik on piirkonna lapsed ja õpilaskodu vajadus puudub.

Merike Prätz: Kuidas läks distantsõpe?
Katrin Martinfeld: Osad õpetajad tulid väga hästi toime, mõni õpetaja on tunnistanud, et temale 
distantsõpe ei sobinud. Tänu õppeaasta jooksul toimunud üksikutele e-õppe päevadele, ei olnud 
distantsõpe lastele võõras. Leidsime õpetajatega, et e-õppe päevade korraldamisega tuleb jätkata. 
Riigi toetus e-õppe materjalide osas gümnaasiumi osale oli halb. Enamus materjalidest olid 
tasulised. 
Õpetajad andsid endast parima.

Anti Värton: Kui paljudes kodudes puudus interneti ühendus või arvuti?
Katrin Martinfeld: Mõnes kodus puudus arvuti või tahvelarvuti. Need, kes kooli poole pöördusid 
said arvuti või tahvelarvuti koolist. Oli kodusid, kus oli liiga aeglane internet, kool ostis nendele 
õpilastele internetipulgad. Mõnes kodus puudus internet üldse ja töö käis mälupulga vahendusel.

Raivo Vallner: Kas õppetöö kvaliteet sai distantsõppe tõttu kannatada?
Katrin Martinfeld: Isiklikult arvan, et nendel õpilastel, kellel oli raske koolis, oli raske ka 
distantsõppe olukorras, samas väga tublidel õpilastel ei olnud piisavalt rakendust. 
Tõetund saabub sügisel.

Üllar Salumets: Kuna koolimaja oli eriolukorra tõttu suletud, jäi eelarve vahendeid järele?
Katrin Martinfeld: Jah, ei kulunud vett, elektrit, mingi osa õpetajate koolituskuludest jäi järele, 
transpordikulu. Antsla valla pearaamatupidaja on need rahad juba ümber suunanud.

Üllar Salumets: Kas vilistlaste kokkutulek tuleb?



Katrin Martinfeld: Oleme otsustanud vilistlaste kokkutuleku edasi lükata 2021. aasta 10., 11. 
septembriks.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2. Kuldre Kooli direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast

Ettekandega esines Kuldre Kooli direktor Andrus Kompus.
Kuldre Koolis alustab kooliteed 105 õpilast, 1. klassis 12 õpilast. 
Lasteaias on 36 laste, 12 last rühmas ja ruumi oleks rohkematele lastele. 
Täitmata on muusikaõpetaja koht, kuna siiani tööl olnud muusikaõpetaja suundus tööle Keeni 
kooli, mis jääb tema elukohale lähemale. Oleme kuulutanud välja konkursi muusikaõpetaja 
leidmiseks.
Teised õpetajad jätkavad oma tööd normaalkoormusel, üksikutel õpetajatel on koormus suurem.

Merle Tombak: Kas huvijuhina jätkab Kairit Ladving, koormusega 0,4 kohta?
Andrus Kompus: Jah. Koosseisus rohkem kohtasid ette nähtud ei ole, seega rahaline kate puudub.
Merle Tombak: Kuigi vajadus täiskohaga huvijuhi järele on olemas.
Margus Klaar: Kairit Ladving käib praegu koolis ja vestlusest Kairitiga olen aru saanud, et hetkel 
on ta olemasoleva koormusega rahul.

Merike Prätz: Kui suur on õpetajate kõige suurem koormus?
Andrus Kompus: 28 tundi.

Üllar Salumets: Kas remondimees on olemas?
Andrus Kompus: Jah, 0,5 kohaga katlakütja + tööd, mida on tarvis jooksvalt teha. Töötasu oleme 
maksnud vastavalt tehtud tundidele juurde.  

Kati Velner: Kuidas Kuldre Koolis distantsõpe läks?
Andrus Kompus: Meil läks hästi sellepärast, et 2019. aasta sügisel viisime kõikidele kooli 
õpetajatele läbi digikiirendi kursused. Õpetajad said vahetult enne eriolukorda teda, millised 
võimalused on. Teine pluss oli see, et me saime vallast 0,5 haridustehnoloogi kohta, kes õpetajaid 
juhendas. Saime hakkama, mõned õpetajad paremini- olid aktiivsemad, teised olid 
vähemaktiivsed.
Kati Velner: Videotunde oleks võinud olla rohkem, leian mina lapsevanemana. 
Andrus Kompus: Tagasiside distantsõppe kohta tehakse uue õppeaasta alguses.
Merike Prätz: Mõlema kooli lapsevanematelt on tulnud tagasiside, et videotunde oleks võinud olla 
rohkem.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

3. Antsla Muusikakooli direktori ülevaade eelseisvast 2020/2021 õppeaastast

Ettekandega esines Antsla Muusikakooli direktor Jaan Tamm.
Antsla Muusikakoolis on 52 õpilast. Praegu sisseastumine käib ja hetkel on avalduse esitanud 10 
uut tulijat. Õpilaste arv on aastate jooksul olnud stabiilne, 60 õpilase ringis.
Probleeme on õpetajatega. 1,5 nädalat tagasi esitas lahkumisavalduse löökpillide õpetaja, kuna sai 
tööd Tallinnas. Hetkel otsime löökpillide õpetajat.
1. septembrist lubas tulla Kerli Hellamaa solfedžot õpetama, aga 1. septembrist ta tulla ei saa ja me
peame hakkama saama oma jõududega.



Suuremad üritused:
- 19.-21. veebruaril võõrustame 120-130 algajat puhkpilli õpilast Lääne-Eestist, Lõuna-Eestist ja 
Tartumaalt. Kolme päeva jooksul toimub pillide õppimine/harjutamine ja lõpuks antakse kontsert.
Projekt on toimunud juba 5 või 6 aastat, eelmisel aastal toimus üritus Haapsalus.
Koostöös Valga-, Otepää-, Tõrva- ja Karksi-Nuia Muusikakoolidega on meil moodustatud 
Liivimaa noorteorkester, kus aktiivselt osaletakse. Koostööd sooviks teda lasteaedadega.
Tahame 2021. aasta kevadel läbi viia improvisatsiooni päeva koos Eesti Muusika- ja 
Teatriakadeemia õppejõudude ja üliõpilastega.
2020/2021 on plaanis ansambli õpetus, kaasates sellesse võimalikult palju noori. 
Õppeaasta lõpukontserdi sooviksime korraldada jälle Urvaste Kirikus.

Kuna Muusikakooli õpetajad peavad äraelamiseks mitut töökohta omama ja käivad tööle kaugelt, 
ei jää õpetajatel aega, et korraldada noortele midagi õhtusel ajal.

Merike Prätz: Kuidas teil distantsõpe läks?
Jaan Tamm: Mõne õpilasega läks distantsõpe väga hästi, nendega, kellel oli kodus hea internet. 
Nendel, kellel internet oli halb, oli olukord vastupidine.
Kahjuks ei ole videoprogrammid mõeldud muusika jaoks, vaid kõne jaoks. Kuulda on ainult 
meloodia hääl, aga saate häält ei ole kuulda. 
Kokkuvõttes oli hea kogemus.

Merle Tombak: Praegu otsite solfedžo õpetajat, teen ettepaneku pöörduda Celia Roose poole.
Jaan Tamm: Võtan teadmiseks. 

Üllar Salumets: Kas muusikakool pakub täiskasvanute pilli õpet?
Jaan Tamm: Jah, see on võimalik. Tunni hind täiskasvanutele on 13 eurot.
Merle Tombak: Infot võiks jagada, et ka täiskasvanutel on võimalik käia muusikakoolis pilliõpet 
saamas, kas individuaalselt või grupiviisiliselt.

Raivo Vallner: Millised on kitsaskohad?
Jaan Tamm: Ruumipuudus. KSK hoone meeldib meile, ruumides on kõrged laed ja hea akustika, 
aga kui kõrvuti olevates klassiruumides samal ajal puhkpilli harjutada ei ole võimalik. 

Heino Kalvet: Kuidas läheb Antsla Muusikakooli õpilastel konkurssidel?
Jaan Tamm: Meil on õpilasi, kes on suutelised konkurssidel käima. Konkurssidel osalemine annab 
minumeelest muusikakooli õpilastest väga subjektiivse hinnangu, kõige tähtsam on 
muusikategemise rõõm.

Anti Värton: Muusikakoolis käiakse 7. aastat. Mis saab edasi? Muusikalist haridust ei saa jätkata, 
kuna tavakool kestab ju mitu aastat kauem?
Jaan Tamm: Võimalik on lisa-aastad kasutusele võtta, mis on tasulised. See võimaldab noorel 
peale gümnaasiumi lõpetamist jätkata muusikalise hariduse omandamist. Mõni õpilane on hakanud
õppima teist pilli nende lisa-aastate ajal.
Merle Tombak: Meil on kasutada, vähemalt praegu, riiklikud huvitegevuse rahad. Teen ettepaneku 
seda informatsiooni noortele jagada. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

4. Informatsioon Antsla valla noorsootöö kvaliteedi välishindamisest

Ettekandega esines Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist.



Eesti Vabariigis on noorsootöö valdkond väga hästi korraldatud ja toetatud. Noorsootöö kvaliteedi 
hindamine on üks osa sellest. Antsla vald tegi kvaliteedi hindamise esimene kord 2011. aastal.
Teine kvaliteedi hindamine toimus perioodil november 2019 kuni märts 2020. 
Tegemist oli pika, põneva ja põhjaliku protsessiga, kus me pidime põhjalikult hindama iseenda 
tööd ja tegevust. Tegevustele ja valdkondadele hinded panema. Kaasatud olid noortejuhid, kooli 
noorsootöötajad, noorte esindajad. Noorsootöö kvaliteedi hindamine esitati 5-liikmelisele 
komisjonile (millesse kuuluvad omaala spetsialistid üle Eesti). Nemad töötasid meie poolt esitatud 
materjalid läbi ja esitasid täiendavaid küsimusi. Kokku saime aprillikuu lõpus, kus toodi välja 
kolm olulist punkti, mis on noorsootöö kõige olulisemad tugevused: - arenguvajadused, 
üldhinnang ja kokkuvõte. Tabelid, mis on meie poolt täidetud on leitavad lingilt:

Merle Tombak tutvustas tagasiside sisu.

Komisjoni liikmetel küsimusi ei olnud.
Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.
 

5. Ettepaneku, Antsla valla kultuuri- ja rahvamajade ühise juhtimise alla viimiseks, arutelu
Ettekandega esines Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist.

Ettekandega esines Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist.
Antsla kultuuri- ja rahvamajade ühinemise mõtet oleme arutanud juba pool aastat. Kõige 
veendunumad olime siis, kui olime ühiselt külastanud Otepää valla kultuurikeskust ja kus saime 
oma küsimustele töökorralduse osas vastused.  
Antsla kultuuri- ja rahvamajade ühise juhtimise alla viimise mõte ja soov on kulgenud loomuliku 
protsessi käigus. See tähendab, et pöördumise algatajad on asutuste juhid. Sellest tulenevalt oleme 
teinud ka ettepaneku.
Ettepanek oli arutusel eilsel (24.08.2020) vallavalitsuse istungil.

Avo Kirsbaum: Vallavalitsuse istungil teemat arutati. Isiklik arvamus on, et üksi saab ka tööd 
tehtud, aga koos jõuab kaugemale. Välja on toodud ühinemise plussid, loomulikult võib olla ka 
ohte nt kust leiame hea juhi, kes suudab meeskonna tööle panna nii, et valla maine kasvaks, sest 
kultuuril on maine kujundamisel suur osa. Teine oht Tsooru ja Uue-Antsla rahvamajale (keskusest 
kaugemal asuvatele rahvamajadele) on see, et ka nendele jätkuks tegevusi ja raha ürituste 
korraldamiseks. Valdades, kus toimub ühine juhtimine, ei ole see niimoodi läinud.

Raivo Vallner: Teemat on pikalt arutatud. Kaardistamine on tegemata, mis on selle ettepaneku 
tugevused, nõrkused, võimalused, ohud. 
Merle Tombak: Kui ootate SWOT analüüsi, siis see saab tehtud. Meie ei osanud nõrkusi välja tuua.
Kalle Nurk oli pöördumise vastu. Palusime Kallel nõrkused välja tuua, mida ta ei teinud. 
Meie näeme ühise juhtimise alla minekut tugevusena, kui ainult leiame imposantse juhi.
Vallavanema poolt välja toodud miinused selgusid alles eile toimunud vallavalitsuse istungil 
toimunud aruteludes. 
Raivo Vallner: Leian, et kuna kultuuri eest vastutab Merle Tombak, siis peaks just tema analüüsiga 
välja tulema ja tõestama kolme asutuse juhile, et ühise juhtimise alla minek on kasulik.

Margus Klaar: Kõik positiivne on välja toodud, tarvis on veel välja tuua ohud. 
Kati Velner: Ettepanek on esitatud selleks, et algatada ametlikud arutelud. Kõik arutelud ja 
ettepanekud on teretulnud.

Jaan Tamm: Kas on ette näha kust te sellise inimese leiate? Saan aru, et kultuuri juhil peaksid 
olema väga head juhi eeldused, ta peaks olema väga hea suhtleja. Elan Viljandi vallas, kus ka viidi 



kultuurimajad ühise juhtimise alla. Sealne juht „käseb, poob ja laseb”, kui nii võib öelda. Mingit 
isetegevust või loovust ei tohi rahvamaja töötaja üles näidata. Täitma peab ainult käske.
Merle Tombak: Olen sellele mõelnud. Konkursi komisjonis saaksid olema kõik praegused 
kultuuri- ja rahvamajade juhid + valla juhtkond.

Merike Prätz: Juhiks võib saada üks teist.
Kati Velner: Kõik praegused töötajad jääksid alles. Antsla Kultuuri- ja spordikeskuse juhataja koht 
on täitmata, tema asemele saaksime võtta juhi, kes koordineeriks kõikide kultuuri- ja rahvamajade 
tööd. Tal oleks parem ülevaade 3 maja võimekusest, tehnilisest pargist, ta koordineeriks tööd ja 
tegeleks dokumentatsiooniga. Külastajate jaoks ei muutu miski. Me ise tunneksime ennast ühise 
meeskonnana, meil oleks üksteise ees rohkem õigusi ja vastutust.
Tanel Puura: Kui me töötame ühise meeskonnana, võime saada palju rohkem kultuuri pakkumisi, 
kui me saame praegu.
Kaili Kalle: Koos on lihtsam ideesid genereerida. 

Merle Tombak: Koos oleks palju lihtsam korraldada suuri valla üritusi, nagu eakate või laste 
jõulupidu. 
Raivo Vallner: Mis teid segab täna koostööd tegemast? Tahan näha ühte korralikku dokumenti, 
millised on suunad kultuuri valdkonnas. 

Evelyn Tõniste: Tahan teada, miks Kalle Nurk ei liitunud pöördumisega?
Kalle Nurk: Põhjuseid on palju. Raivo Vallner tõi mõne neist välja. Ettepanekus toodu on 
umbmäärane. Me ei tea, kas juht hakkab tegema nii nagu tahame, kui puuduvad tema 
töökohustused, samuti ei ole teada millised kohustused jäävad praegustele rahvamajade 
juhatajatele. Praegustel kultuurimajadel on kõikidel oma traditsioonilised üritused, me ei tea, kas 
uus juht soovib neid jätkata. Tsooru piirkonna kultuuri ei päästa ka juht, lahendusi peame leidma 
mujalt.
Margus Klaar: Maakonnast ei tule keegi meile ütlema, mida peaksime tegema. Meie ise peame 
otsustama, kuidas edasi minna. 
Avo Kirsbaum: Kultuuritöötajad on palju koos istunud ja arutanud, aga tulemusi ei ole. 
Kalle Nurk: Tsoorukandi rahvas on ühisjuhtimise vastu, selgus külakoosolekul.
Merike Prätz, Merle Tombak: Millal koosolek toimus, kuupäev?
Kalle Nurk: On tehtud kogukonna koosolekuid, rahvamaja tööga ollakse rahul. Siis toimus MTÜ-
de koosolek, kus MTÜ-de esindaja ütles, et ei soovi rahvamaja MTÜ-dele anda ja ei soovi ka ühise
juhtimise alla minna. 
Komisjoni liikmed, kes olid samuti samal koosolekul osalenud, ei olnud väitega nõus.
Avo Kirsbaum selgitas, et toimus koosolek, kus prooviti ühist keelt leida MTÜ-de ja rahvamaja 
vahel, mida ei saavutatud. Hilisemal koosolekul toodi välja, mida kohalikud elanikud sooviksid 
rahvamajas teha. Seda tutvustati haridus- ja kultuurikomisjoni 25. juuni koosolekul. 
Toimus arutelu.
Merle Tombak: Teen SWOT analüüsi ära. Ma tahaksin kultuurispetsialistina näha ja kuulda seda, 
et kõikide piirkondade elanikud on rahul ja õnnelikud rahvamaja juhatajaga, kes piirkonnas on.
Enne haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekut toimus kokkusaamine kõikide Antsla valla 
ringijuhtidega, kes said tulla. Sain kuulda palju kriitikat ühe rahvamaja juhi kohta. Ma ei taha 
kuulda kriitikat vaid seda, et inimesed tuleksid ja ütleksid, et kõik on suurepärane, üksikud asjad, 
mida sooviksime parendada. Üldine taust peaks olema rõõmus, õnnelik ja rahulolev. See on minu 
kõige suurem soov. 
Kalle Nurk: Keegi ei ole arendamise ja mõtlemise vastu, aga selgust on vaja, tegutseda 
kiirustamata. 

Margus Klaar: Panen hääletusele, kes on selle poolt, et Merle Tombak tegeleb asjaga edasi.
Poolt hääletas 10 komisjoni liiget. Kati Velner taandas ennast.



Lepiti kokku, et otsuse eelnõu esitatakse septembrikuu volikokku. 
Anti Värton: Uue juhi ülesanded võiksid olla välja toodud (ametijuhend). 
Merike Prätz: Volikogule peab esitama kinnitamiseks struktuuri, ühisasutuse põhimääruse, uue juhi
ametiülesannete kirjelduse. Merle Tombak koostab SWOT analüüsi.
Eesmärk on, et kultuur hakkab vallas paremini toimima. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

6. Informatsioon
6.1 Kaili Kalle: Reedel, 28. augustil, algusega 19.00 toimub Nässmõisa järve ääres „Nässu pralle”.
6.2 Kati Velner: Laupäeval, 29. augustil, algusega 18.00-19.30 avatus Urvaste koduloomuuseum 
Uue-Antsla Rahvamaja II korrusel, kell 19.30 algab 4 kilomeetri pikkune matk, kus saab tutvuda 
Uue-Antsla paljandite ja allikaga.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Margus Klaar Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


